
 1 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 17 DE SETEMBRE  DE 2012 
 
Data:  17 de setembre de 2012 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:    20,00  hores 
Fi:      22,00 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
Oberta la sessió pel Sr. President,  es va procedir  a  donar compte als reunits de la 
següent: 
 

I.- PART INFORMATIVA : 

1.- Informe morositat abril - juny 2012.- 
Es va donar compte  de l’informe de secretaria-intervenció de data 30 d’agost 2012, que 
és del següent tenor: 
 
“INFORME SECRETARIA - INTERVENCIÓ EN RELACIÓ A L’AV ALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTS EN LA LLEI 15/201 0, DE 5 DE JULIOL, 
DE MODIFICACIÓ DE LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE , PEL QUE 
S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA CONTRA LA MOROSITAT  EN LES 
OPERACIONS COMERCIALS 
 
I) NORMATIVA REGULADORA 
 
- Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
- Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel 
que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les operacions comercials. 
 
- Reial Decret legislatiu 3/2011 pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes 
del Sector Públic.  
 
- Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que se desenvolupa el capítol primer del títol 
sisè de la Llei 39/88, en matèria de pressuposts (RP). 
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II) INFORME 
 
Vist que l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, d’acord amb al paràgraf  3º, procedeixo  a emetre el 
següent informe: 
 
1.- D’acord a l’article 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de les Hisendes Locals, al procedir a efectuar pagaments per 
Tresoreria, una vegada aprovades les factures per part de la Junta de Govern Local, 
s’ha incomplit en part la prioritat de pagament ja que no s’ha seguit escrupolosament 
l’ordre de número de registre i data de presentació de factura. Això no ha afectat, en 
termes generals, al  termini  (fins dia 30 de juny de 2012) de pagament màxim de 40 
dies des de la presentació de la factura o la certificació de l’obra. 
 
El termini de pagament màxim de 40 dies NO s’ha complit en el pagament de 3 
factures per un import de 849,06 euros. 
 
S’han pagat, dins termini, 162 factures per un import de 53.111,27 euros. 
 
Les despeses de personal (prioritat de pagament d’acord al TRLHL), a data d’avui,  
estan plenament garantits. 
 
2.- De conformitat amb l’article 3 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de 
la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat  en les operacions comercials, que incorpora una nova disposició transitòria 
sisena  al TRLCSP disposa que des de l’1 de gener de 2012 fins 31 de desembre de 
2012 el termini en el que les Administracions  tenen l’obligació d’abonar  el preu de les 
obligacions pendents serà dins els 40 dies següents a la data d’expedició de les 
certificacions d’obra o dels corresponents documents que acrediten la realització total 
o parcial del contracte.  
 
Aquesta Corporació no te pendents de pagament certificacions d’obra ni factures 
referent a obres públiques que incompleixen el mencionat termini des de el 
reconeixement de l’obligació. 
 
3.-  L’article 5.1 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix que “La Entidad local dispondrá de un registro de 
todas las facturas y demás documentos emitidos por los contratistas a efectos de 
justificar las prestaciones realizadas por los mismos, cuya gestión corresponderá a la 
Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de 
contabilidad”. 
 
L’Ajuntament de Llubí disposa d’un registre de factures (programa de facturació de 
suport informàtic) des de dia 25 de juliol de 2011 que va començar a funcionar a partir 
de dia 1 de gener de 2012, registre que ha facilitat l’ADOP (autorització, ordenació, 
disposició i pagament) de les factures. 
 
4.- L’article 5.4 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per  la que s’estableixin mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix: “La Intervención u órgano de la Entidad local que 
tenga atribuida la función de contabilidad incorporará al informe trimestral al Pleno 
regulado en el artículo anterior, una relación de las facturas o documentos justificativos 
con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres meses desde su anotación 
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en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes expedientes de 
reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano gestor la ausencia 
de tramitación de los mismos. El Pleno, en el plazo de 15 días contados desde el día 
de la reunión en la que tenga conocimiento de dicha información, publicará un informe 
agregado de la relación de facturas y documentos que se le hayan presentado 
agrupándolos según su estado de tramitación”. 
 
No hi ha obligacions pendents de reconeixement una vegada transcorreguts més de 
tres mesos des de la seva presentació en el registro de factures. 
 
III) CONCLUSIONS 
1.- Es recomana a l’ordenador de pagaments que procedeixi a  ajustar-se en els 
pagaments que s’efectuïn per part d’aquesta Corporació, al que disposa íntegrament el 
citat art. 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, donant prioritat a les 
obligacions reconegudes en virtut  de la data de factura i número de registre. 
 
2.- Per la seva part el paràgraf  4º de l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, disposa  en relació a dit  informe: 
 
“Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, 
dicho informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio 
de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las 
Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, 
tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. Tales órganos podrán 
igualmente requerir la remisión de los citados informes” 
 
Por tot allò, dit informe s’ha de remetre  al Ple de la Corporació a efectes del seu debat  
i a la Direcció General de Coordinació Financera amb les  CCAA i les Entitats Locals 
del Ministeri d’Economia i Hisenda, òrgan competent en matèria de tutela financera en 
l’àmbit de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
3.- El període mitja de pagament de les factures una vegada reconegudes (aprovades)   
és de 19,43 dies. 
 
4.- Aquest informe únicament fa referència a la situació de morositat de l’Ajuntament 
des de dia 1 d’abril de 2.012 fins 30 de juny de 2.012 amb els proveïdors.” 
 
Per part del portaveu del grup municipal del PSM-EN, Sr. Gabriel Vicens, es va 
manifestar que es tengui més cura en l’ordre de pagar les factures, tal i com consta a 
l’informe del Secretari-Interventor. 
 
El Sr. Batlle replicà que són factures puntuals les que es deixen sense pagar, perquè 
aquest equip de govern prefereix pagar moltes factures de menor import que poques 
d’import més elevat. 
 
Els reunits es donen per assabentats.  
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA:  
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia 24 de 
juliol de 2012). 
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Per part del Sr. Batlle es va manifestar que a la seva resposta a la pregunta del Sr. 
Gabriel Vicens, sobre el trànsit al carrer Bernat Coll,  ell va contestar que havia tingut una 
reunió amb dos veïnats del carrer i que s’havia demanat informe a la Policia Local.  I 
també manifestà que en la seva resposta a la pregunta del Sr. Gabriel Vicens, sobre qui 
seleccionava els personal per  col·locar el “paperí” de les festes,  va respondre que era el 
cap de la brigada d’obres, Sr. Antonio Perelló Garau, qui ho seleccionava. 
 
Per part del regidor del grup municipal Sr. Gabriel Vicens, es manifestà que al seu prec 
sobre que “es duguin més assumptes a aprovació de les sessions plenàries”,  no era així 
exactament, sinó que el que volia era que constessin a l’odre del dia més assumptes per 
debatre i així, els assumptes aprovats sempre serien més consensuats.  

 Sotmès a votació el citat esborrany, va ésser aprovat per  unanimitat dels assistents, 
amb l'esmenes i/o correccions presentades.  

 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ RECONEIXEMENT AL SR. ANTONI PERELLÓ OLIVER.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  3 de setembre de 2012, que 
deia: 
 
“Dins el marc de les fetes patronals de Sant Feliu, enguany s’ha celebrat la “XXXII 
Cursa Popular”. 
 
Des de l’any 1.992, la família Perelló-Contestí, i en el seu nom, Antoni Perelló Oliver, 
de “Ses Planes”, dóna un trofeu de plata, valorat en 400 € per a la categoria sènior a 
l’atleta  que guanyi la cursa dos anys consecutius o tres alterns, a partir de l’any 1992. 
 
A la Cursa Popular de 2012, aquest trofeu no ha pogut esser entregat a cap atleta, no 
obstant això, el Sr. Antoni Perelló Oliver,  ha fet entrega a l’Ajuntament, de 150 euros, 
col·laborant en dita cursa. 
 
Per l’abans exposat, aquesta Batllia eleva proposta al Ple de l’Ajuntament relativa a 
l’adopció de l’acord següent: 
 
Primer.-  Reconèixer el recolzament i la col·laboració prestada al desenvolupament de 
la Cursa per la Família Perelló-Contestí, agraint especialment al Sr. Antoni Perelló 
Oliver dit recolzament i col·laboració,  i  l’entrega dels trofeus al llarg dels anys, que 
han estat  lliurats als atletes participants en la Cursa Popular.   
 
Segon.-   Donar trasllat d’aquest acord al Sr. Antoni Perelló Oliver. 
 
No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA 1% CULTURAL.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  3 de setembre de 2012, que 
deia: 
 
“Actualment s’estan fent les obres de la via de circumval·lació al municipi de Llubí. 
D’acord amb l’article 68 de la Llei 16/1985, de 25 de juny, de patrimoni històric 
espanyol, s’estableix que s’ha de destinar com a mínim l’1% del fons d’aportació  
estatal per finançar la conservació, protecció o enriquiment del patrimoni històric. 
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L’equip de govern volia que es destinés (o una part) a fer un homenatge a la dona 
taparera a través de l’elaboració i col·locació d’una escultura a la primera ronda del 
poble. Aquesta proposta va ser rebutjada pels grup municipals de l’oposició. 
 
El grup municipal PSM-EN va presenta una moció on fixava diverses propostes. 
L’equip de govern ha de prioritzar les propostes. Respecte a restaurar i consolidar de 
la part més alta de l’interior, de l’agulla i la barana del campanar de l’Església o la 
conservació i neteja de capelles i retaulades, no considerem prioritari, ja què no són 
béns de propietat municipal. Altres propostes com reformar i millorar el Casal de 
Cultura d’entitats o el Teatre, ja s’ha iniciat la modificació pressupostària , per amb 
recurs propis,  pintar, enrajolar, comprar una pantalla pel Teatre, restaurar les 
persianes del Teatre... 
 
Vistes les actuacions que han fet des de el Consell de Mallorca al pou de la Capelleta 
o l’Hort de Son Rossinyol o els de la zona de sa Cleda. 
 
Aquest equip de govern vol millorar la zona arqueològica des Racons, per això s’ha 
posat en contacte amb els propietaris per la compra dels terrenys (l’arquitecte tècnic 
ha valorat els terrenys en 6 euros/m2; parcel·les 487(2.543m2)  i 488 ( 1.825 m2 ) del 
polígon 7) i que possibilitaria una actuació de conservació i millora dels talaiots i 
serviria per fomentar el turisme en ruta. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO al Ple l’adopció 
del present ACORD:  
 
Primer.-  Destinar una part de l’1% cultural a la compra de les parcel·les 487 i 488 del 
polígon 7 on està ubicat el talaiot número 1. 
Segon.-   Destinar una part de l’1% cultural a la rehabilitació i esplanada de l’Ermita de 
Llubí. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del Sr. Batlle, es va  manifestar que de les nou propostes del PSM-EN  per 
invertir l’1% cultural, una vegada revisades, podem dir el següent: 
   
1.- Reforma i millora per a un major aprofitament cultural del Casal d’Entitats.   
Tot és millorable, tal vegada el casal d’entitats és un dels locals més ben aprofitats del 
poble, per reunions, conferències, actes de les diferents associacions, fira de la mel, 
projeccions, exposicions i locals ocupats per les diferents associacions. 
S’han fet actuacions de conservació i manteniment i es continuaran fent, però ara no hi 
veiem que faci falta una actuació d’immediat. 
 
2.- Equipaments Teatre Municipal. 
Equipar el teatre adequadament vol dir una gran inversió, mantenir-lo i adaptar-lo per a 
l’ús al que es destina habitualment és una cosa que estam fent, vos record que hem 
invertit  amb el tema de so, -equalitzador i instal·lació de so fins a la biblioteca-    d’un 
equip de projecció, i ara a la modificació de crèdit hi destinem una partida per a 
l’adquisició d’una pantalla que ens permetrà  millorar les projeccions de cinema i tv, 
projeccions de pel·lícules, partits de futbol, etc.     
  
3.- Conservació i rehabilitació del Pou de la Capelleta o l’Hort de Son Rossinyol. 
Es va fer una actuació de neteja per part de Patrimoni al mes de març, dia 9 d’agost 
varem fer una nova petició al Consell de Mallorca sol·licitant la neteja, la restauració de la 
informació i els indicadors dels pous municipals, per a la seva bona conservació i 
exposició al públic, que també inclou  el pou i piques de la zona de Sa Cleda i el Sacost. 
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4.- Reforma i cobriment terrassa Casal de Cultura  
Es contemplarà als pressuposts de l’any que ve, ja que es tracta d’una actuació 
d’infraestructures municipals més que d’una actuació cultural, degut a la inversió que 
significa l’actuació  als talaiots d’Es Racons, pensem que és més adequat fer-ho l’any que 
ve. 
 
5.- Conservació i neteja de capelles i retaules. 
És complicat intervenir amb el tema artístic, no tant en el tema de la neteja, però es tracta 
d’una inversió amb bens que no són de propietat municipal, que de moment no 
considerem prioritària. 
 
6.- Restauració i consolidació de l’agulla i barana del campanar de l’església parroquial. 
Varem demanar un pressupost, que es va valorar amb 16.000 € per fer aquesta actuació, 
la qual veiem bé si no es du a terme l’adquisició de les finques dels talaiots d’Es Racons.  
 
7.- Rehabilitació i reforma de l’esplanada de l’ermita. Àrea d’equipaments. 
Consideram adequada una actuació per fer un tancament de paret seca, (com al  
pàrking) el que donarà una bona imatge i facilitarà el control d’accés de vehicles.  També 
rehabilitar el tancament existent –reixeta- barres, etc.-    Altres actuacions les considerem 
com un impacte massa gros.   
 
8.- Retiram el tercer punt de la moció (paret del cementiri) perquè es pot fer amb recursos 
propis. 
 
9.- Talaiots d’Es Racons. 
Després de parlar amb Patrimoni i degut a que es tracta d’un jaciment talaiòtic que es 
troba en millors condicions de Mallorca, juntament amb el de Son Fornés i l’Hospitalet 
Vell, i degut a les seves característiques de proximitat a la via de circumval·lació amb fàcil 
accés pel camí d’es Molí d’en Blanc, amb intenció de preservar el jaciment per a la seva 
investigació, restauració i posterior visita pública. 
 
El Consell de Mallorca ens insta a adquirir la titularitat del terreny per garantir 
l’accessibilitat i la realització d’actuacions immediates sobre el jaciment, i per  poder fer 
unes adequades actuacions sobre el bé patrimonial,  concretament sobre el talaiot núm. 
1 que es troba al mig de dues finques,  propietat del Sr. Guillem Feliu Ramis, amb una 
superfície de 2.543  m2, parcel·la 487 del polígon 7, que està disposat a vendre per un 
preu de  8€ x m2, i la parcel·la annexa núm. 488, propietat del Sr. Llorenç Serra Pons, 
que inicialment estava d’acord amb vendre i ara està amb dubtes. 
 
Amb la compra d’aquests dues parcel·les i la inversió a l’esplanada de l’ermita, ja 
quedaria coberta l’aportació de l’1% cultural, per tant,  llevem de la nostra moció la 
realització de la paret del cementiri. 
    
Hem de fer notar que en tot cas el que fèiem és proposar  per acord del Ple al Consell,  la 
inversió de l’import corresponent a l’1% cultural amb aquestes actuacions, i que després 
veurem si es concedeix o no.” 
 
Per part del portaveu del grup municipal  PSM-EN, Sr. Gabriel Vicens, es va manifestar el 
següent: 
 
“El grup municipal del PSM vota a favor d’aquesta proposta de batlia i celebra que 
finalment la inversió de l’1% cultural  corresponent a les obres de la Variant (42.000 €) 
es destini a la conservació i protecció del patrimo ni propi del poble de Llubí .  
Celebram que el batle de Llubí finalment hagi acceptat, en època de dificultats 
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econòmiques, no tudar una quantitat de doblers tan gran en una rotonda i que 
l’Ajuntament aprofiti una oportunitat d’inversió externa com a aquesta per conservar i 
millorar el patrimoni històric i cultural de Llubí, tan deixat de banda i tan necessitat 
d’actuacions de reforma i enriquiment. 
 
També estam satisfets que s’hagi proposat com a primeres prioritats dues de les 
10 propostes del PSM que també varen rebre el supor t, actiu i positiu per part del 
PSIB-PSOE i CxI.  
 
No obstant això, juntament amb el nostre vot favorable i la satisfacció esmentada de 
poder millorar el patrimoni propi de Llubí, volem fer constar en acta que el batle de 
Llubí no ha volgut presentar la resta de projectes amb la concreció que faria falta i 
consensuar entre tots els grups les prioritats.  A la resolució que es presenta a 
votació, ell mateix estableix les prioritats.  Lamentam que en un tema important com 
aquest el batle no sigui capaç d’arribar a un conse ns entre tots els membres de la 
corporació. 
 
També fer constar en acta que el PSM, i entenc que la resta de l’oposició, volen 
recordar al batle que no s’han de dir o alimentar f alsedats: els grups de l’oposició, 
com bé consta a dues actes de Ple,  mai han estat e n contra d’homenatges al món 
de la tàpera  i l’activitat agrària tradicional que tant han caracteritzat Llubí, però sí han 
estat en contra de fer despeses de quantia injustificable en una rotonda en moments de 
crisi i quan li pertoca al Consell de Mallorca el seu enjardinament i decoració.” 
 
 
Per part  del regidor del grup municipal PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert, es va 
manifestar que votaria a favor de la proposta, encara que la selecció de la destinació de 
l’1% cultural no ha estat consensuada. Tampoc està d’acord amb l’actuació que es vol fer 
a l’església, tota vegada que creu que hi ha actuacions més necessàries.   I per últim, 
manifestà el seu descontent per la noticia apareguda a la premsa, on pareixia que 
l’oposició no volia fer cap homenatge a la dona taparera, cosa que no és així. 
 
Per part del regidor del CxI, Sr. Joan Ramis Ramis, es va manifestar que també està molt 
descontent amb les noticies aparegudes a la premsa, respecte a que no volien fer cap 
homenatge a la dona taparera, fent constar que ells si estan a favor de fer un homenatge 
a la dona taparera, però no a votar una proposta, on no consta l’import de l’escultura, ni la 
inversió final, per tot l’exposat, manifestà que s’abstindria.  
 
 Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (10 vots a favor: 5 PP, 4 PSM-EN, 1 PSOE i 1 abstenció: CxI), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT (MOD. 
EXPT. 5/2012.- 
Es va donar lectura a la Proposta de data  30 d’agost de 2012, signada pel regidor 
d’Economia, Hisenda i Urbanisme, que deia: 
 
“Expedient de modificació de crèdit 5/12, referent a la modificació de crèdits del 
pressupost de despeses mitjançant suplement de crèdit. 
 
ANTECEDENTS 
1. Per Decret de batlia de 30 d’agost de 2012, s’inicia l’expedient per a l’aprovació de 

la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
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2. Per poder finançar les factures de l’expedient del reconeixement extrajudicial de 
crèdit, que es detallen a continuació, per fer front a les despeses de l’exercici 
anterior, cal tramitar l’expedient de suplement de crèdit que s’ha de finançar 
mitjançant romanent de tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb 
subjecció a les disposicions vigents.  

 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 920/22000.- DESPESES ORDINARIS D’OFICINA MATERIAL AJUNTAMENT.- 
es proposa ampliar en la quantitat de 75,89 €, per fer front a les factures de l’exercici 
anterior, per material oficina. 
 
Partida 920/22100.- ELECTRICITAT CASA CONSISTORIAL.- es proposa ampliar en 
la quantitat de 579.35 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per electricitat 
Casa Consistorial. 
 
Partida 312/22100.- ELECTRICITAT CENTRE SANITARI.- es proposa ampliar en la 
quantitat de 549,28 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per electricitat 
Centre Sanitari. 
 
Partida 321/22100.- ELECTRICITAT COL·LEGI PÚBLIC.- es proposa ampliar en la 
quantitat de 762,11 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per electricitat 
col·legi públic. 
 
Partida 165/22100.- ELECTRICITAT ENLLUMENAT PUBLIC.- es proposa ampliar en 
la quantitat de 4.238,78 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per 
enllumenat públic. 
 
Partida 164/22100.- ELECTRICITAT CEMENTIRI.- es proposa ampliar en la quantitat 
de 324,60 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per electricitat cementiri. 
 
Partida 332/22100.- ELECTRICITAT CASAL ENTITATS.- es proposa ampliar en la 
quantitat de 1.280,43 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per electricitat 
Casal Entitats. 
 
Partida 342/22103.- SUBMINISTRE POLIESPORTIU.- es proposa ampliar en la 
quantitat de 3.554,77 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per varis 
subministres poliesportiu. 
 
Partida 920/22200.- TELEFON AJUNTAMENT.- es proposa ampliar en la quantitat de 
3.388,78 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per telèfon Casa 
Consistorial. 
 
Partida 134/22400.- ASSEGURANÇA DE DANYS I ACCIDENTS, R.C. 
AJUNTAMENT.- es proposa ampliar en la quantitat de 2.441,45 €, per fer front a les 
quotes de l’exercici anterior, per assegurança de danys i accidents de R.C.. 
 
Partida 338/22613.- FESTES PATRONALS SANT FELIU.- es proposa ampliar en la 
quantitat de 7.375,00 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per la 
celebració actes culturals. 
 
Partida 230/22701.- MUTUA BALEAR.- es proposa ampliar en la quantitat de 617,58 €, 
per fer front a les factures de l’exercici anterior, per quotes mútua. 
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Partida 941/22799.- C.A. RECAPTACIÓ.- es proposa ampliar en la quantitat de 
12.984,49 €, per fer front a la quota de l’exercici anterior, per despeses cobrança 
rebuts. 
 
Partida 011/31101.- DESPESES FINANCERES CTA. CTE..- es proposa ampliar en la 
quantitat de 454,35 €, per fer front a despeses financeres de l’exercici anterior, per 
despeses padró cementiri. 
 
Partida 941/46100.- TRANSFERÈNCIA AL CIM SERPRISAL.- es proposa ampliar en 
la quantitat de 11.068,77 €, per fer front a la quota del SERPRISAL de l’any 2011. 
 
Partida 911/46300.- TRANSFERÈNCIA MANCOMUNITAT PLA DE MALLORCA.- es 
proposa ampliar en la quantitat de 8.975,02 €, per fer front a les quotes dels trimestres 
de l’exercici anterior. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
1. La normativa jurídica està recollida fonamentalment a l’article 177 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, als articles 34 a 38 del Reial decret 500/1990 i a la Base 6 de les 
bases d’execució del pressupost de 2012. 
 
2. Segons la normativa d’hisendes locals i el RD 500/90, quan s'hagi de realitzar 
alguna despesa que no pugui demorar-se fins a l'exercici següent i en el pressupost de 
la corporació, per finançar el reconeixement extrajudicial de crèdit, el president ha 
d'ordenar la incoació de l'expedient de concessió de crèdit extraordinari o de 
suplement de crèdit. 

 
 El finançament es pot realitzar a càrrec del romanent líquid de tresoreria. 

3. Segons els articles 22.2.e i 47  de la Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las 
bases del règim local, l’aprovació de la modificació del pressupost es competència del 
Ple de l’Ajuntament amb majoria simple. 

4. D’acord amb el que estableixen l’article 19 de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, 
general d’estabilitat pressupostària, i l’article 165.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, les entitats locals, en l’àmbit de les seves competències, ajustaran els seus 
pressupostos al compliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària en els termes 
previstos  a l’article 3.2 de la LGEP. 

Per tant, 
 
Proposo al Ple l’adopció de l’acord següent acord: 
 
1. Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 5/2012, per  finançar  

mitjançant  romanent de tresoreria les factures de l’expedient de reconeixement 
extrajudicial de crèdit de l’exercici anterior. 

 
2. Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 5/2012 en el 

Pressupost Municipal de 2012 per suplement de amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris 
afectats, de la següent forma: 
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PARTIDES EN AUGMENT: 
DESPESES 
 

GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 
MES Subcon.  anterior crèdit final 

920 22000 Despeses ordinaris d’oficina material Ajuntament 6.256,28 € 75,89 € 6.332,17 € 

920 22100 Electricitat Casa Consistorial 3.227,37 € 579,35 € 3.806,72 € 
312 22100 Electricitat Centre Sanitari 1.700,00 € 549,28 € 2.249,28 € 
321 22100 Electricitat escoles 13.259,59 € 762,11 € 14.021,70 € 
165 22100 Electricitat enllumenat públic 13.989,13 € 4.238,78 € 18.227,91 € 

164 22100 Electricitat cementiri 400,00 € 324,60 € 724,60 € 
332 22100 Electricitat Casal Entitats 6.108,84 € 1.280,43 € 7.389,27 € 
342 22103 Subministre Poliesportiu 11.449,63 € 3.554,77 € 15.004,40 € 
920 222003 Telèfon Ajuntament 5.467,64 € 3.388,78 € 8.856,42 € 

134 22400 Assegurança de danys i accid.,R.C. ajuntament 11.000,00 € 2.441,45 € 13.441,45 € 
338 22613 Festes patronals S.Feliu 124.983,47 € 7.375,00 € 132.358,47 € 
230 22701 Mutua Balear 1.500,00  € 617,58 € 2.117,58 € 
941 22799 C.A. recaptació 10.000,00 € 12.984,49 € 22.984,49 € 

931 31101 Despeses financeres cta.cte. 0,00 € 454,35 € 454,35 € 
941 46100 Transferència al CIM Serprisal (1% s/i.o.) 0,00 € 11.068,77 € 11.068,77 € 
941 46300 Transferència Mancomunitat del Pla 56.000,00 € 8.975,02 € 64.975,02 € 

   265.341,95 € 58.670,65 € 324.012,60 € 
 
INGRESSOS 

 
          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 

supl. Consignació 
    anterior crèdit final 

870.01 Romanent de tresoreria 0,00 € 58.670,65 € 58.670,65 € 

      0,00 € 58.670,65 € 58.670,65 € 
 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 58.670,65 €, essent la procedència 
dels fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
3. Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 

hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, 
el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període 
d’exposició pública, per resoldre-les.”   

 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (5 vots a favor: 5 PP; 5 abstencions: 4 PSM-EN, 1 CxI; i 1 vot en contra: 
PSOE), acorden aprovar íntegrament la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ SUPLEMENT DE CRÈDIT (MOD. EX PT. 6/2012).- 
Es va donar lectura a la Proposta de data  31 d’agost de 2012, signada pel regidor 
d’Economia, Hisenda i Urbanisme, que deia: 
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“Per Decret de Batlia de dia 31 d’agost de 2012, s’inicia l’expedient per a l’aprovació 
de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient de suplement de crèdit i crèdit extraordinari, que s’ha de finançar mitjançant 
romanent de tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les 
disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
b) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 162/13100.- RETRIBUCIONS LABORAL PERSONAL P EÓ OBRES.- es 
proposa ampliar en la quantitat de 4.200 euros, per la contractació, per un termini de 3 
mesos, d’un peó d’obres. 

Partida 230/16000.- QUOTES SEGURETAT SOCIAL PERSONA L LABORAL.- es 
proposa ampliar en la quantitat de 1.500 euros pel pagament de les quotes de la 
Seguretat Social d’un peó d’obres per un termini de tres mesos. 
 
Partida 920/20500.- LLOGUER IMPRESSORA.-  es proposa crear i habilitar una nova 
partida ampliar en la quantitat de 800,00 €, pel pagament de la nova 
impressora/fotocopiadora. 
 
Partida 321/21200.- CONSERVACIÓ I REPARACIÓ CENTRE SANITARI.-  es 
proposa ampliar en la quantitat de 1.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible 
per atendre les factures de conservació y reparació. 
 
Partida 321/21200.- CONSERVACIÓ COL·LEGI PÚBLIC.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 3.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures de conservació col·legi públic. 
 
Partida 337/21200.- CONSERVACIÓ APARCAMENT ERMITA.-  es proposa ampliar 
en la quantitat de 500,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures de conservació apartament Ermita. 
 
Partida 162/21500.- REPARACIÓ MÀQUINARIA PEÓ D’OBRE S.- es proposa 
ampliar en la quantitat de 2.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per 
atendre les factures de reparació maquinària peó d’obres. 
 
Partida 920/21600.- MANTENIMENT SOFTWARE.-  es proposa ampliar en la quantitat 
de 132,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre la factura per 
manteniment software equips informàtics oficines municipals. 
 
Partida 920/22000.- DESPESES ORDINARIS D’OFICINA MA TERIAL 
AJUNTAMENT.-  es proposa ampliar en la quantitat de 2.000,00 €, per ésser 
insuficient el crèdit disponible per atendre les factures  per material oficina. 
 
Partida 920/22001.- SUBSCRIPCIÓ DE REVISTES I LLIBR ES AJUNTAMENT.-  es 
proposa ampliar en la quantitat de 1.000,00 €, per fer front a les subscripcions de 
llibres i altres. 
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Partida 920/22100.- ELECTRICITAT CASA CONSISTORIAL. - es proposa ampliar en 
la quantitat de 1.500,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures per electricitat Ajuntament. 
 
Partida 312/22100.- ELECTRICITAT CENTRE SANITARI.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 2.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures per electricitat del Centre Sanitari 
 
Partida 165/22100.- ELECTRICITAT ENLLUMENANT PÚBLIC .- es proposa ampliar 
en la quantitat de 7.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures per electricitat enllumenat públic. 
 
Partida 164/22100.- ELECTRICITAT CEMENTIRI.-  es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.500,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les factures per 
electricitat Cementiri. 
 
.Partida 342/22103.- SUBMINISTRE POLIESPORTIU.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 1.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures per subministres poliesportiu. 
 
Partida 134/22199.- PLA DE SEGURETAT I PREVISIÓ CON TRA INCENDIS.- es 
proposa ampliar en la quantitat de 1.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible 
per atendre les factures per reparacions i material Protecció Civil. 
 
Partida 920/22200.- TELÈFON AJUNTAMENT.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
4.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les factures per quota 
telèfon Ajuntament. 
 
Partida 920/22610.- ASSESSORAMENT TÈCNIC.-  es proposa ampliar en la quantitat 
de 200,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les factures pels 
tècnics, per la pujada del IVA. 
 
Partida 162/22704.- CUSTÒDIA, DIPOSITS I MAGATZEMAT GES.- es proposa  crear 
en la quantitat de 4.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les 
factures per despeses diverses (Fundació Natura Park). 
 
Partida 920/22607.- DESPESES TRIBUNAL OPOSICIONS.-  es proposa crear i 
habilitar una nova partida ampliar en la quantitat de 300,00 €, per fer front a les 
despeses ocasionades pel tribunal oposicions. 
 
Partida 230/22701.- MUTUA BALEAR.-  es proposa ampliar en la quantitat de 500,00 
€, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les factures per despeses 
mútua treballadors. 
 
Partida 163/22799.- NETEJA PUNT VERD.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
300,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les factures per 
conservació punt verd. 
 
Partida 337/22706.- CURSET D’ADULTS.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
300,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre les factures per 
despeses diverses. 
 
Partida 941/22799.- C.A. RECAPTACIÓ.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
4.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre els pagament de les 
despeses pel servei prestat per recaptació de tributs, per noves altes IBI urbana. 
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Partida 011/31001.- INTERESSOS SA NOSTRA nº 7000715 -52.- es proposa ampliar 
en la quantitat de 1.145,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre els 
interessos préstec Sa Nostra, per ésser interessos variables. 

Partida 454/61001.- PAVIMENTACIÓ I REPARACIÓ CAMÍNS  I CARRERS.- es 
proposa la creació en la quantitat de 40.000 euros per pavimentar i reparar carrers. 
 
Partida 337/62200.- ADEQUACIÓ CASAL DE JOVES.-  es proposa crear i habilitar 
una nova partida  en la quantitat de 2.000,00 €, per adequació Casal de Joves. 
 
Partida 321/62500.- MOBILIARI TEATRE.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
6.000,00 €, per ésser insuficient el crèdit disponible per atendre noves inversions amb 
mobiliari. 
 
Partida 332/62500.- MOBILIARI BIBLIOTECA.-  es proposa crear i habilitar una nova 
partida  en la quantitat de 3.000,00 €, per adquisició de mobles i persianes. 
 
Partida 337/62500.- MOBILIARI CASAL DE JOVES.-  es proposa crear i habilitar una 
nova partida  en la quantitat de 1.000,00 €, per adquisició d’un televisor. 
 
Partida 332/62500.- INSTAL·LACIÓ ELECTRICA BIBLIOTE CA.- es proposa crear i 
habilitar una nova partida  en la quantitat de 1.500,00 €, per instal·lació elèctrica. 
 
Per tot això, PROPOSO al Ple l’adopció de l’acord següent ACORD: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 6/12, per  finançar  
mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals del pressupost vigent de la 
corporació. 
 
Segon.-  Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 6/12 en el 
Pressupost Municipal de 2012 per suplement de crèdit i crèdit extraordinari amb càrrec 
al Romanent de Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes 
pressupostaris afectats, de la següent forma: 
 
PARTIDES EN AUGMENT: 
DESPESES 
 

GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 
MES Subcon.  anterior crèdit final 

162 13100 Retribucions personal laboral peó obres 26.110,00 4.200,00 30.310,00 

230 16000 Quotes Seguretat Social personal laboral 51.000,00 1.500,00 52.500,00 
920 20500 Lloguer impressora 0,00   800,00 800,00 
312 21200 Conservació i reparació C.Sanitari 200,00 1.000,00 1.200,00 
321 21200 Conservació escoleta 4.719,26 3.000,00 7.719,26 

337 21200 Conservació aparcament Ermita 0,00 500,00 500,00 
162 21500 Reparació maquinària Peó Obres 1.000,00 2.000,00 3.000,00 
920 21600 Manteniment Software 2.200.00 132,00 2.332,00 
920 22000 Despeses ordinaris d’oficina mat. Ajuntament 6.332,17 2.000,00 8.332,17 

920 22001 Subs. revistes i llibres Ajuntament 3.500,00 1.000,00 4.500,00 
920 22100 Electricitat Casa Consistorial 3.806,72 1.500,00 5.306,72 
312 22100 Electricitat Casa Consistorial 2.249,28 2.000,00 4.249,28 
165 22100 Electricitat enllumenat públic 18.227,91 7.000,00 25.227,91 
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164 22100 Electricitat cementiri 724,60 1.500,00 2.224,60 
342 22103 Subministra poliesportiu 15.004,40 1.000,00 16.004,40 

134 22199 Pla de seguretat i previsió contra incendis 3.193,53 1.000,00 4.193,53 
920 22200 Telèfon Ajuntament 8.856,42 4.000,00 12.856,42 
920 22610 Assessorament tècnic 21.000,00 200,00 21.200,00 
162 22704 Custòdia, dipòsits i magatzematges 0,00 4.000,00 16.492,44 

920 22607 Despeses tribunal oposicions 0,00 300,00 300,00 
230 22701 Mútua Balear 2.117,58 500,00 2.617,58 
163 22799 Neteja Punt Verd 1.566.31 300,00 1.866,31 
337 22706 Curset d’adults 6,00 300,00 306,00 

941 22799 C.A. recaptació 22.984,49 4.000,00 26.984,49 
011 31001 Interessos Sa Nostra nº 7000715-52 7.550,00 1.145,00 8.695,00 
454 61001 Pavimentació camins i carrers 0,00 40.000,00 40.000,00 
337 62200 Adequació Casal de Joves 0,00 2.000,00 2.000,00 

321 62500 Mobiliari Casal Teatre 2.000,00 6.000,00 8.000,00 
332 62500 Mobiliari Biblioteca 0,00 3.000,00 3.000,00 
337 62500 Mobiliari Casal Joves 0,00 1.000,00 1.000,00 
332 63300 Instal·lació elèctrica Biblioteca 0,00 1.500,00 1.500,00 

   127.238,67 98.377,00 225.615,67 
 
INGRESSOS 

 
          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 
supl. Consignació 

    anterior crèdit final 

870.01 Romanent de tresoreria 58.670,65 98.377,00 157.047,65 

      58.670,65 98.377,00 157.047,65 
 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 98.377,00 €, essent la procedència 
dels fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
Tercer.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 
hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple 
disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició 
pública, per resoldre-les.”   
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (5 vots a favor: 5 PP; 5 abstencions: 4 PSM-EN, 1 CxI; i 1 vot en contra: 
PSOE), acorden aprovar íntegrament la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN A FAVOR DEL REC ICLATGE I EN 
CONTRA INCINERACIÓ DE RESIDUS FORA DE LES ILLES BAL EARS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  6 de setembre de 
2012, que deia: 
 
“Fa algunes setmanes que el Consell de Mallorca i especialment els seus 
responsables polítics de medi ambient volen fer veure a l’opinió pública que es troben 
en la disjuntiva d’haver d’aprovar un significatiu augment de la taxa d’incineració o bé 
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la solució d’importar fems de l’estranger per tal de ser incinerat a les instal·lacions de 
Son Reus i augmentar així el nombre de tones incinerades i la rendibilitat de la 
incineradora. 
D’altra banda, a instàncies del Govern del Consell de Mallorca s’ha presentat al 
Parlament de les Illes Balears esmena al Projecte de llei de mesures urgents per a 
l’activació econòmica en matèria d’indústria i energia que possibilita l’entrada i 
incineració de fems prèviament tractat provinent de fora de les Illes Balears i dins 
l’àmbit de la Unió Europea.  
 
És evident que  importar fems de l’estranger i el fet que Mallorca es converteixi en un 
centre d’incineració de fems d’altres territoris és una mesura que perjudicarà, encara 
més, la imatge turística de Mallorca (imatge turística que ja s’ha vist deteriorada per la 
intensa destrucció del territori de les darreres dècades i pels lamentables casos de 
corrupció política a les institucions). 
 
D’altra banda, és innegable que augmentar les tones de residus a les nostres illes amb 
fems de fora i incrementar molt significativament la incineració de residus té un cost 
ecològic i ambiental inacceptable.  
 
Així mateix sorprèn que en un moment de greu crisi econòmica en el que els ciutadans 
ja estan prou castigats amb l’inesperat augment d’impostos directes i indirectes, i que 
veuen reduït constantment el seu poder adquisitiu, el Consell de Mallorca no s’hagi 
revisat les clàusules contractuals que el lliguen amb TIRME.  
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta els següents:  

Acords  
El Ple de l’Ajuntament de Llubí insta el del Consell de Mallorca a no incrementar la 
taxa d’incineració pel 2013 i a mantenir el compromís existent anteriorment de no 
importar residus per incinerar provinents de fora de Mallorca. 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Llubí insta el Consell de Mallorca a revisar les clàusules 

del contracte amb TIRME per tal de fer realitat aquests compromisos. 
 

2. El Ple de l’Ajuntament de Llubí insta al Consell de Mallorca a prioritzar i fomentar el 
reciclatge i la reutilització de residus en comptes de la incineració.“ 

 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que votarien a favor de la moció, ja que l’equip de 
govern està fent molta feina pel reciclatge, però vol que consti en acta les següents 
observacions: El partit popular és la primera vegada que gestiona la Conselleria de Medi 
Ambient del Consell de Mallorca, el Pacte va pujar el 40% el rebut d’incineració, i el que 
vol l’equip de govern del Consell és que el ciutadans no hagin de pagar més, tot així 
respectant el medi ambient,  Aquest model és el mateix que s’utilitza  a Alemanya, i 
provocarà inversions a Mallorca, a més de tres-cents cinquanta llocs de feina.   Estaï’m 
d’acord en que s’ha de negociar amb l’empresa concessionària TIRME  per reduir els 
cost que sofreixen el ciutadans.  I per últim , volen ressaltar la incoherència dels partits 
d’esquerres, ja que dia 22 de juliol de 2007, es varen manifestar a favor d’incinerar 
residus de la resta d’Europa. 
 
El Sr. Gabriel Vicens replicà que el Pla Director Sectorial va ésser  votat per tots els grups 
polítics i la Unió europea recomana que la incineració  sigui la darrera opció.  Aquesta 
empresa  concessionària, TIRME,  es va fer quan el govern en funcions  del Consell de 
Mallorca, a l’any 2007, va ampliar el contracte amb dita empresa per un període de vint 
anys, i ara estaï’m pagant les conseqüències  i esperem que no doni com a resultat 
importar residus de la resta d’Europa.   
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Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN PER LA CONTINUÏ TAT DE LES 
INVERSIONS EN TREN I EL COMPLIMENT DELS CONVENIS SI GNATS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 6 de setembre  de 
2012, que deia: 
 
“L’any 2004 es va aprovar inicialment (aprovació definitiva 2006) el Pla Director 
Sectorial de Transports de les Illes Balears (PDSTIB). Aquest PDS preveu un ambiciós 
Pla de transport ferroviari, i entre les actuacions prioritàries hi figura la recuperació de 
la línia ferroviària Manacor-Artà (extensió fins a Cala Rajada), línia sa Pobla-Alcúdia i 
l’electrificació de tota la xarxa ferroviària existent.  
 
En el mes d’octubre de 2008, després de múltiples reivindicacions, el Ministeri de 
Foment i el Govern de les Illes Balears varen signar un conveni  (BOE de 18 de febrer 
de 2009), pel qual l’Estat espanyol es comprometia a finançar, per un valor de 443 M 
d’euros (entre 2008 i 2011), les infraestructures ferroviàries més importants previstes 
al PDSTIB, entre elles la recuperació de la línia Manacor-Artà i l’adquisició de les 
unitats mòbils corresponents. En aquest context, la Conselleria de Medi Ambient i 
Mobilitat va iniciar aquest mateix any els estudis i els projectes per al compliment dels 
principals projectes del PDSTIB. Alguns d’aquests projectes ja s’han executat i d’altres 
es troben en diverses fases d’execució. 
 
L’agost de 2011 el Govern de les Illes Balears decreta la paralització de les obres del 
tren de Llevant i l’ajornament indefinit d’altres inversions en execució o previstes en el 
conveni, i per la seva part l’Estat incompleix greument el conveni. Incomprensiblement, 
sembla que el Govern de les Illes Balears s’hi avé i està disposat a assumir el perjudici 
que comporta i donar per bo el greuge inacceptable contra les Illes Balears en les 
inversions ferroviàries estatals. 
 
Ara, el Ministeri de Foment anuncia un Pla d’Infraestructures, transport i habitatge per 
al període 2012-2024, Pla informat en el Consell de Ministres de dia 3 d’agost, que es 
sotmetrà a informació pública durant el proper període de sessions en el Congrés de 
Diputats. D’acord amb Foment el Pla inclou 25.000 milions destinats a línies d’AVE a la 
Península i no esmenta cap previsió d’inversió per a les Illes Balears. 
 
Segons dades del mateix Ministeri, els darrers vint anys l’Estat ha invertit 46.000 
milions en tren, dels quals escassament un centenar han arribat a les Illes Balears. La 
denúncia d’aquesta situació havia portat a recollir en l’article 10 de la llei 30/1998, de 
29 de juliol, del règim especial de les Illes Balears, l’obligació del Govern de l’Estat a 
col·laborar en la potenciació del transport ferroviari a les Illes Balears, una obligació 
plenament vigent. Així mateix, el greuge en el conjunt de la inversió estatal a les Illes 
Balears es pretenia corregir amb una nou règim especial, previst en la disposició 
addicional sisena de l’Estatut (llei orgànica 1/2007) i, mentrestant, amb la garantia d’un 
mínim d’inversions d’acord amb la disposició transitòria novena (que cita 
expressament la matèria del  ferrocarril). 
 
Per altra banda, l’any 2012 el Ministeri anuncia inversions en ferrocarril de 6.043 
milions d’euros, dels quals només en destina 7 a les Illes Balears. 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta els següents: 

Acords  
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Primer.-  L’ajuntament de Llubí  insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern 
de l'Estat per totes les vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, el compliment 
íntegre del conveni ferroviari de 16 d'octubre de 2008 (BOE de 18 de febrer de 2009) i 
les seves addendes, entre les quals es troba l’electrificació de la línia Inca-Sa Pobla 
que ha de permetre l’arribada d’unitats mòbils elèctriques a l’estació de Llubí.  
 
Segon .- L’ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern 
de l’Estat complir els seus compromisos d’inversió ferroviària a les Illes Balears, 
complint el conveni signat, i a incloure les Illes Balears en el PITVI 2012-2024 
(començant per l’any 2012 mateix) en la quantia que li correspongui pel seu pes 
demogràfic i econòmic i els compromisos assumits en compensació de la insularitat.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
8.- PROPOSTES D’URGÈNCIA .-    
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimitat dels assistents, que representa 
el vot favorable de la majoria absoluta legal, es va  tractar el següent assumpte:  

1.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PP SOBRE REPULSA I CON DEMNA D’ACTES 
VANDÀLICS DIRIGITS CONTRA AUTORITATS PÚBLIQUES.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PP, de data 12 de setembre de 
2012, que deia: 
 
“El que subscriu portaveu del grup municipal PP a l’Ajuntament de Llubí, presenta la 
següent moció per a la seva aprovació: 
 
El passat dimarts 4 de setembre 2012 es va cometre una cte vandàlic contra la 
propietat del Batlle de Sóller.  Acte deplorable i com a tal mereix el rebuig de tota la 
societat quan es dirigeix contra un ciutadà normal, emperò i sobretot quan es dirigeix 
contra la figura que, de manera democràtica, s’ha escollit per representar un poble. 
 
El grup de regidors i regidores de l’Ajuntament de Llubí expressa la seva més enèrgica 
repulsa i condemna davant tan lamentables fets.  Aquests  tipus d’actes suposen un 
greu atac als representats dels ciutadans i contra la base essencial del nostre sistema 
democràtic. 
 
No existeix cap justificació raonable davant aquest tipus de fets.  La Violència sempre 
és violència, vingui d’allà on vingui i de la forma que sia, i fets com el que condemnem 
avui ni mai, poden trobar cap justificació, i ens han de fer reflexionar individual i 
col·lectivament per tal de que no tornin a succeir.  Volem una societat lliure i plural, i 
que es respectin totes les regles democràtiques. 
 
Hem de recordar que altres membres de partits polítics han estat agredits en diferents 
ocasions, darrerament també el Batlle d’Estellencs, Bartomeu Jover, aquesta és part 
d’una espiral violenta que no s’hauria de produir baix cap concepte i davant totes elles 
hem de reaccionar amb contundència i rebutjar-les.  La via democràtica ens garanteix 
els drets, la via de la violència en els coarta. 
 
És per tot això que tots els membres que formen part de l’Ajuntament de Llubí 
expressem la nostra repulsa i condemna de manera ferma, el greu atac, que ha sofert 
el Batlle de Sóller, Carles Simarro, així com el darrer atac que s’ha produït contra el 
Batlle d’Estellencs, Bartomeu Jover.” 
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Per part del Sr. Gabriel Vicens, es va manifestar que el seu grup, PSM-EN, sempre 
estarà en contra de la violència, però  són fets puntuals i no una escalada de violència 
com es diu a la proposta. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
 
9.-  PRECS I PREGUNTES.-      
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es va formular el següent prec: 
Que es publiqui a la pàgina web la convocatòria de la plaça de peó d’obres, per a  un 
contracte laboral temporal de tres mesos.  
 
 Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular les següents preguntes: 
-Quins criteris té l’Ajuntament i quina planificació sobre els carrers del municipi?    Li 
contestà el Sr. Toni Vallespir dient que l’aparellador  Sr. Joan Fiol té informes sobre 
l’estat dels carrers. 
  
-El Punt Verd a vegades està molt desordenat  ¿Hi ha qualque projecte per a ordenar-
lo?   Li contestà el Sr. Toni Vallespir dient que l’empresa de neteja ho fa net cada 
setmana. 
 
-¿Com està el tema sobre el pagament de la concessionària del Poliesportiu?  Li 
contestà el Sr. Batlle dient que està al corrent de pagament.   
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular la següent pregunta:  
-¿S’ha fet alguna actuació de reforma a la piscina municipal?   Li contestà el Sr. Toni 
Vallespir dient que s’han canviat rajoles que estaven espenyades. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


